
B U T L L E T I  D E L  S I N D I C A T  D E  M E T G E S  D E  C A T A L U N Y A  ?

UN D R E T  D E L  C L IE N T

L ’exercici de la nostra carrera l'hem de rode- 
jar de tot el màxim de prestigi possible, i no hi 
ha dubte que de cap manera ens convé, ni hem 
de voler, èsser imposais a cap client. Si volem i 
necessitem el dret d'acceptar o no un client, és 
normal que el client tingili el dret d’acceptar o 
no un metge. Però nosaltres, els metges, estem 
en el perfecte dret de condicionar-nos l’acceptai* 
clients, i aquestes réglés és indispensable d’esta- 
blir-les, principalment en partits mèdics.

A l’Assemblea del Collegi de metges de Tar- 
ragona, tinguda el 16 de setembre del 1928, s’a- 
cordà per unanimitat :

“ Un vei o un grup de véïns d’un partit mè
die que no vulgui servir-se del metge resident, 
podrà proporcionar-se assistèneia mèdica:

” 1.— Signant un contracte pet persones sol- 
vents amb un altre metge, la retribució del quai 
110 podrà èsser inferior a sis mil pessetes l ’any, 
i el termini 110 sera inferior a un any, per la quai 
cosa el Col-legi proporcionarà el model i altres 

conditions.
” 11.— Contractant l’assistència individuai amb 

un altre metge de poblaciô veina. sempre que es- 
tigui al corrent de pagament amb el resident, i 
que el metge que s encarregui de Tesmentada as
sistèneia pagui; per semestres anticipais al re
sident la conducta que pagava el vei que estava 
aconductat, i si no ho havia estât, una quantitat 
que fixarienî els dos metges; de 110 haver-hi 
acord la fixaria el Président del Collegi” .

A  questa o d’altres semblants podrien acor- 

dar-se.

A L  D O C T O R  C A N A L

Una vegada i prou.— ITaveu llegit en el nu
mero anterior, el treball del company i amie, doc- 
tor Canal, en el quai nominalment m’alludeix. 
Si 110 fos que podria èsser interprétât coni a man
ca de consideració no contestar-lo, ho hauria pre
ferii, però el Dr. Canal, eli hé sap que em me- 
reix totes les considérations i afectes d’un bon 
amie. En els meus modestos treballs sempre lie 
defugit de personificar-los, però com que sem
bla que m’acusa d’actuar amb dos defectes, i un

d’ells és que actuó més de crític que de construc- 
tiu, haig de fer-li avinent que molt he contribuít 
a la tasca constructiva, i que per a acreditar aixó 

només cal recordar la meva actuació a TAssem- 
blea del Sindicat del 1920, amb la ponéncia “ Li- 
mitació de Partits Medies” i la tasca posterior 
des del Consell, junt amb altres companys. d’im
piantaci, aixi com també amb una ponéncia 
meva amb el mateix tema l’any 1928 a l’Assem
blea del CoMegi de Tarragona, i . la tasca conti
nuada en collaboració deis companys de la Junta 
del Col-legi, implantant, i no sense lluita, les nor
mes acordades, i actualment, altra vegada la ma- 

teixa ponéncia, els treballs preparatius de la qual 
van apareixent en el B u t l l e t í .  junt amb la col
laboració demanada públicament i per lletra a 
diversos companys, entre ells el Dr. Canal. Que 
tot aixó esmentat 110 és prou, ja ho sé, però no 
tothom ha fet tant.

També em pregunta si filis avui no m’havia a- 
donat de l’existència de l’Associació nacional, a 
la qual cosa li contestaré que fa 38 anys que sóc 
titular del mateix municipi, i en el segle passat 

(ja són dies) ja en teníem una d’x'Vssociació na
cional, i vaig èsser fundador del Montepiu que 
fracassa. Com a delegat provincial vaig contri
buir a obtenir la “ Instrucción General de Sani
dad” , de 1904, que és rúnica cosa positiva que 

fins avui s’lia obtingut, i des del 1925 que pago 
les quotes. Vaig anar a l’Assemblea de Saragos- 
sa i el Dr. Canal m’hi ajudà eficaqment a defen- 
sar-la d’una probable dissolució. És evident que 
l ’actuació de l’Associació 110 la conec tan a fons 

i en detall com el Dr Canal, per aquesta raó no 
rilé combatuda des de la premsa professional i 
en circularse tal com lio lian fet d’altres amb co- 
neixement de causa.

En quant a la. Comissió per l’estudi de la igua
la, ja sap lamie Dr. Canal, que hem estat pre
gáis que 110 ens en ocupéssim cap de nosaltres 
a la premsa, així com tampoc fóra possible cap 

polèmica entre nosaltres dos, tota vegada que 
sempre hem coincidit, en el fons i en la forma, 
durant la nostra actuació diris la Comissió, en 
defensa i millorament de la iguala a Catalunya.

Vilallonga del Camp.


